
Číslo 48 červen 2020

Informativní zprávy

Pozdrav starostky
Vážení spoluobčané,

Netradičně jsme s panem primátorem Baxou pokládali věnce k pomníku 
a teprve nyní na konci června budeme prezentovat knihu vytvořenou k 75. 
výročí konce druhé světové války. Do poslední chvíle jsme také řešili, zda 
bude vůbec naše tradiční pouť, ale tam jsme se nakonec s majiteli atrakcí 
dohodli. Ti budou mít v Liticích v letošním roce premiéru a doufají 
samozřejmě v pěkné počasí a hojnou návštěvu. Na obě akce máte 
pozvánku na dalších místech těchto Listů.

Také bych vás chtěla informovat o tom, že po více než dvaceti pěti letech 
dala na úřadu výpověď paní Draská. Chtěla bych jí i touto cestou za její 
práci poděkovat a popřát hodně štěstí v novém zaměstnání.

Kromě běžné agendy úřadu nyní řešíme trochu jiné problémy než 
v loňském roce. Týkají se trávy a jejího sekání. Chtěla bych Vás požádat .
o trpělivost, protože loni bylo sucho a bylo nám vyčítáno, že sekáme tak, že 
se tráva posléze vypaluje. Dnes je to o tom, že máme nastaveno sekání 
většiny ploch v obci 4x do roka. A jak všichni vidíte, tráva letos vyhrává. 
Snažili jsme se s firmou domluvit na posunu další seče dopředu, ale povede 
se to asi jen o pár dní, protože právě vzhledem k množství trávy mají 
zpoždění i v jiných zakázkách. Díky pomoci našeho údržbáře se snažíme 
řešit nejvíc zatížená nebo nebezpečná místa například kvůli rozhledovým 
podmínkám, ale opravdu nemůže být všude.

tentokrát Vás oslovuji před prázdninami a stále ještě není vše v 
normálním stavu a neustále řešíme nějaká omezení a opatření, abychom 
zabránili šíření COVID-19.

15. Schváleno vypracování projektové dokumentace k projektu: 

16. Schváleno vypracování pouze studie na vybudování sociálního
      zázemí ve stodole Litického dvora

      Pěší propojení – Ulice K Valše, Plzeň 6 Litice, II. etapa 

17. Schváleno vypracování projektové dokumentace k projektu: 
      Revitalizace budovy Klatovská 241 
18. Schválen požadavek na změnu územního plánu Plzeň na základě
      jeho projednávání dne 11. 6. 2020 (viz. článek pana Palána)

12. RO č. 3/20 – Dotace ze státního rozpočtu pro rok 2020 na

     úsporná opatření v souvislosti s pandemií COVID 19 

      výkon agendy sociální práce do rozpočtu MO6 Litice – příjem

13. RO č. 4/20 - Úprava rozpočtu daňových příjmů města Plzně a
      změny střednědobého výhledu v období 2021-2022 – přijatá

      Litice, pobočný spolek o finanční dotaci - poskytnuto

14. Změna rozložení využití plochy pro baseball a fotbal v souvislosti

      do rozpočtu obvodu

      s výpůjčkou pro baseball části pozemku p. č. 1585/22 k. ú. Litice
      u Plzně nebyla některými zastupiteli podpořena 

V polovině června asi se čtrnáctidenním zpožděním skončila uzavírka 
Klatovské na Borech a doprava pro automobily i MHD se vrací pomalu 
do normálu. Máme od vás požadavky na zakryté zastávky na konečné a 
nějaké úpravy jízdních řádů. Mějte prosím trpělivost, vše je v řešení, a 
protože na té konečné se bude stavět nová budova, může být vyřešení kryté 
zastávky dlouhodobější problém.
Přeji všem příjemné prožití prázdnin a dovolených. Předpokládám, že 
větší část z vás ji prožije někde v Čechách. Tak přeji co nejhezčí počasí, aby 
Vás nemrzelo, že jste třeba nevyjeli někam k moři. A doufám, že září a 
nový školní rok začne i skončí úplně normálně.

Blanka Kantová
starostka MO Plzeň6-Litice

ne jde o rek lamn í t i skov inu z darma

Zprávy ze zasedání zastupitelstva MO Plzeň 6 Litice dne 20. 4. a 15. 6. 2020

.7. Zařazení čtyř nových členů do JSDH Litice

.5. Nový organizační řád ÚMO  Plzeň 6-Litice

     obsluhy taxametru, právních předpisů upravujících provozování

    - neposkytnuto
.4. Žádost spolku ZO českého svazu chovatelů, z. s. o finanční

11. Žádost spolku SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Plzeň –

     vlastnictví města Plzně

.2. Žádost spolku Naše Litice, z. s. o finanční dotaci - poskytnuto

.9. Souhlas s úpravou vyhlášky o prokazování znalosti místopisu,

     dotaci - neposkytnuto

.3. Žádost spolku Consortium musicum, z. s. o finanční dotaci

.8. Souhlas na odkoupení pozemku p. č. 2304 k. ú. Litice u Plzně do

10. Žádost spolku TJ Plzeň - Litice, z. s. o finanční dotaci -

     za rok 2019 
.6. Schválení dílčího závěrečného účtu za rok 2019 a účetní závěrky

     poskytnuto

     taxislužby a ochranu spotřebitele

.1. Souhlas s prodejem pozemku p. č. 1585/11, k. ú. Litice u Plzně

27. - 28. 6. 202027. - 28. 6. 2020

Můžete se těšit na autodrom 
- bourací autíčka, houpačky,
řetízkový a dětský koníčkový
kolotoč, střelnice i další pouťové 
atrakce. Samozřejmě nebude
chybět stánkový prodej.
Vše najdete na obvyklém místě
v okolí kostela a na farním dvoře.

PŘIJEDE POUŤ

MO PLZEŇ 6 - LITICE
oznamuje, že k nám o víkendu
 

PŘIJEDE POUŤ

bude zajištěn bez omezení. Pouze ve složitějších případech volejte 
dopředu a domluvíte si případně schůzku s příslušným pracovníkem. 
Některá agenda bude řešena zastupujícím úředníkem, který s Vámi 
Váš požadavek nemusí vyřídit okamžitě.

Provoz úřadu v době letních dovolených

Při žádosti o nové sběrné místo za fotbalovým hřištěm jsme se 
dozvěděli, že pokud jde o třídění papíru a plastu, tak jsme vměstském .
průměru, ale zaostáváme pokud jde o sklo, tak doufáme, že je to 
opětovným využitím skla například na zavařování a sklenice nekončí 
v komunálním odpadu.

Svoz komunálního odpadu zajištěn bez omezení.

Aktuální informace o odpadech

Sběrný dvůr v Dvorské ulici na velkoobjemový a bio odpad a sběrný 
dvůr v ulici Eduarda Beneše je otevřen v letním režimu.

každou lichou středu do 18. listopadu od 15:00 do 18:00 hod

Svoz tříděného odpadu z ulic zajištěn bez omezení.

Svoz bio odpadu z Cihlářské ulice probíhá 

Svoz nebezpečných odpadů bude zajištěn koncem září nebo 
začátkem října, o termínu Vás včas informujeme.

Římskokatolická farnost Plzeň - Litice

v kostele sv. Petra a Pavla v 10:30 hodin

v neděli 28. 6. od 10:30 hodin

ve správě Koinonie Jan Křtitel

Pravidelné nedělní bohoslužby se konají 

(kromě poutních mší ve Lhotě 19. 7. a na Prusinách 26. 7.)

Poutní bohoslužba se koná 

Římskokatolická farnost Plzeň-Litice
ve správě Koinonie Jan Křtitel

Komorní orchestr mladých hudebníků pod vedením dirigenta 
Jakuba Kydlíčka společně se sólisty a vokálním ansámblem přednese 
v premiéře nově nastudovaná díla výjimečného barokního 
skladatele Johanna Caspara Ferdinanda Fischera (1656-1746). 

Další dva koncerty se uskuteční v Bečově nad Teplou, blízko rodiště 
slavného skladatele, a dále v německém Pfreimdu, vše v rámci 
projektu Barokní region Čechy-Bavorsko.

V Liticích v rámci Letního barokního festivalu zazní dvě suity z Le 
Journal du Printemps a tři ofertoria. Na nastudování se podílely také 
významné osobnosti z oblasti staré hudby, Gabriela Eibenová, 
Magdalena Malá, Helena Matyášová a Lukáš Vendl. 

19. 8. 2020 | 18.00 | kostel sv. Petra a Pavla | Litice 

(na této adrese je možné vyžádat pdf 

soubor)
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Zprávy ze spolků a školy

A právě v tomto statku přezdívaného „U Říhů“ a ještě za Němců 
„USeerů“ se vyskytuje další evidovaná kulturní památka České .
republiky. Na rozdíl od zmíněných předešlých objektů, které spadají do 
registru nemovitých kulturních památek, je chráněný odkaz našich 
předků živý. Jedná se o staré české plemeno slepic zvané česká zlatá 
kropenka. Těchto uznaných a chráněných chovů evidovaných 
Ministerstvem zemědělství je v České republice cca deset.
Ze vzájemné spolupráce České televize a Ministerstva zemědělství byl 
vytvořený projekt, jehož cílem je natáčet osmidílný publicistický seriál 
s názvem „Co Čech to chovatel“. Díl mapující příběh legendami .
opředené české slepice byl natáčený 28. května v Liticích u člena

Obec Litice má obdivuhodné dějiny, krásné starobylé stavby a zachovalý 
selský ráz. Kulturní památkou byl vyhlášený kostel sv. Petra a Pavla 
stojící na základech románské stavby a kdysi vznosný gotický hrad. Obě 
stavby vznikly z popudu mocného rodu Drslaviců. Náš městský obvod 
se může ještě pochlubit hodnotnou barokní stavbou fary s klenutými 
interiéry doplněnou barokní sochou Imacculatou. Poslední stavbou 
s památkovou ochranou je barokní kamenný srub s roubenou klenbou .
krytou hliněnou přilbicí v selské usedlosti č. p. 56. Stavba lidové 
architektury je nejstarší obilnicí na území města Plzně.

v Liticích
Herec a moderátor Otakar Brousek natáčelVzhledem k počtu dětí zvaných na vítání občánků nemusíme mít strach, 

že nebude o naše školská zařízení zájem. Naopak, potřebovali bychom 
obě zařízení rozšířit, případně suplovat například vytvořením dětské 
skupiny nebo jiným podobným způsobem.

Blanka Kantová, starostka Mo6

Zprávy z obvodu a města

Vítání občánků
V minulých dnech proběhlo tradiční vítání nových občánků obvodu. 
Kvůli koronaviru jsme termín museli přesunout až na polovinu června 
a nově využít prostor v sále Lidového domu..

V souvislosti s počtem dětí se musím zmínit i o naší školce a škole, které 
momentálně řešily zápisy. Ve školce už více rozšiřovat nemůžeme 
a poptávka nebyla pokryta hlavně u dětí, které dosáhnou tří let až .
v průběhu školního roku. Jinak to bylo se školou, tam bylo zapotřebí ..
vyvinout velké úsilí ve spolupráci vedení školy, MO 6, OŠMT, radní pro 
školství paní Kantorové, kraje až na MŠMT, aby mohla v Liticích ve škole 
vzniknout další první třída, což se nakonec podařilo a všechny přihlášené 
děti budou chodit do školy v místě bydliště.

Právě tohle místo bylo v této době rozhodně výhodnější, protože ze 
všech pozvaných se vítání nakonec zúčastnilo 15 rodin, samozřejmě se 
přišli podívat i babičky a dědečkové, takže jsme se pohodlně vešli 
a důstojně přivítali naše nově narozené. Děti dostaly malé dárky, .
upomínkové přání, rodiče se zapsali do kroniky, kam posléze přidáme 
i fotografii, a všem maminkám jsme poděkovali kytičkou..

místostarosta MO Plzeň 6 Litice, zastupitel města Plzně

Stejně jako v minulém roce se i v tom letošním podařilo získat nemalé 
finanční prostředky z rozpočtu města Plzně na podporu sportu 
vLiticích. Již začátkem letošního roku jsem začal jednat s odborem .
sportu MMP o financích, které by našim sportovcům pomohly. 
Výsledek je pro nás více než příznivý. Z rozpočtu města se podařilo 
získat 500.000,- korun na nové osvětlení hřiště na Pozemní hokej 
a dalších 193.000,- korun pro Tělovýchovnou jednotu na provoz .
jednotlivých oddílů. Za takto významnou pomoc sportu u nás v Liticích 
chci poděkovat svým kolegům ze zastupitelstva města Plzně, zejména 
pak náměstkovi primátora Romanovi Zarzyckému, do jehož gesce sport 
spadá.

Michal Hausner

Podpora sportu v Liticích

Radek Palán
Člen finančního výboru MO Plzeň 6 Litice

Zapracované náměty na změny zejména narovnávají skutečný stav, 
popř. uvádí ÚPP do souladu s platnou legislativou.
Nezapracované náměty většinou omezují rozšiřování výrobních 
i obytných ploch na zemědělských a přírodních plochách a na plochách .
určených pro rekreaci. Velký ohlas ale vzbudil nezapracovaný námět 
zastupitelstva Litic na úpravu ÚPP v lokalitě Na Vršku 6_11a. Jedná se 
o rozšíření území určeného pro obytnou zástavbu na úkor území .
určeného pro výrobu. Na tuto skutečnost reagoval spolek Jsme doma 
vLiticích. Podal námitku, kterou podpořilo téměř 500 občanů. Tuto .
změnu opakovaně podpořilo také zastupitelstvo MO Plzeň 6 Litice na 
posledním jednání 15. 6. 2020.

Změny územního pláni v Liticích
V současnosti probíhá přípravná fáze pro změny v Územním plánu 
města Plzně (ÚPP). Návrh změn byl veřejně projednáván 11. června 
2020. V našem obvodu byl podán požadavek na 22 změn. Z nich 6 bylo 
do návrhu změn zapracováno a 16 jich zapracováno nebylo.

Věřím, že ke vznesené námitce bude přihlédnuto při dalším 
projednávání a schvalování změn ÚPP, a to i vzhledem k zjevné snaze o 
omezení megalomanské a nekontrolované výstavby na území Litic.

Ještě nás čeká rekonstrukce osvětlení a vybudování nové tribuny pro diváky.

- 20. 6. vyvrcholí pozemkářská veteránská liga na našem hřišti

...nejmenší

Vzhledem k koronavirovému „půstu“ byla zrušena veškerá jarní 
mistrovská utkání, nemohli jsme ani trénovat. Bylo smutné chodit 
okolo opuštěného hřiště. Místo sportování (odpadla tradiční lyžovačka 
v Alpách) jsme se vrhli do prací v areálu. Uskutečnilo se několik  
brigád, provedly se následující práce:
- byla vyčistěna zrezivělá  dvaadvacetikubíková nádrž, následně zevnitř
...natřená nerezavějícím materiálem

- vyčistilo se hřiště od listí

- vybetonovali jsme základy pro věž pro časomíru a kamery, které

- upravilo se dětské hřiště /obrubníky/a vypletly se branky pro

Z pozemkářského kruhu

- uklidili jsme zbytky umělky
- opravili jsme špatně udělané sprchy

...snímají zápasy
- a starali jsme se o zeleň a květiny

Pozemkáři nezaháleli

- upravil se chodník k nově zřízeným kompostérům

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

- od 25. 5. probíhají tréninky.
- ve dvou termínech proběhla tak zvaná Plzeňská hokejová liga

- 25. 6. pro mládež a 4. 7. pro dospělé ukončení sezóny – nesezóny
- 27. 6. přátelské utkání mužů LITICE A – SLAVIA PRAHA

                                                           Mgr. Stanislav Benda

Zprávy z biatlonu

Další víkend nás reprezentovala v kategorii žákyň jen čtyři děvčata. 
Sice neměly tu zlatou, ale všechny se ve Vimperku umístily na stupních 
vítězů. Škoda střelby, protože jen o pár vteřinek tvořených přirážkou za 
nesestřelené terče a byly by zase zlaté.
Poslední dva víkendy června strávíme na celorepublikových pohárech 
a proti plánu v průběhu července i na nějakých závodech regionálních, 
tak doufáme, že medaile také budou.
Jinak Vás chceme informovat, že v rámci náboru nováčků u nás rádi 
přivítáme další zájemce o tento krásný sport, který děláme v zimě 
i vlétě. Zájemce bereme od cca sedmi let věku podle zdatnosti a jsme . .
rádi za každého kluka nebo holčičku – v české reprezentaci máme 
úspěšné obě kategorie. Tak třeba se v Liticích narodil další Moravec 
nebo Davidová?!

Po vynucené pauze jsme konečně zahájili jak trénování, tak i závody. 
Dokonce jsme ve spolupráci s BK Elán Zruč uspořádali 6. - 7. 6. 2020 
víkendový dvojzávod a kdyby nám to koronavir nepřekazil z důvodu 
maximálních kapacit účastníků, dosáhli bychom rekordu v počtu 
závodníků za posledních patnáct let. Takhle jich bylo „pouhých“ 180. 
Nicméně počasí nám nakonec přálo, zmokli jsme jen při přípravě, 
kousku vyhlášení a konečném úklidu. V sobotu se naši závodníci 
trochu rozkoukávali a brali jsme pouze druhá a třetí místa, ale v neděli 
už jsme měli tři zlaté medaile, jednu stříbrnou a jednu bronzovou.

Přijďte to zkusit. Jsme v „Hliništi“ většinou v úterý a ve čtvrtek od 
17:00 hod.

www.biatlonlitice.cz
 Blanka Kantová, předseda klubu

Vítězové jednotlivých kategorií a další oceněné stavby budou 
slavnostně vyhlášeny na galavečeru 8. září 2020 v Měšťanské besedě 
vPlzni. .
Všechny přihlášené stavby budou následně prezentovány na panelové 
výstavě, putující po dobu půlroku po Plzeňském kraji.   

Do letošního 17. ročníku soutěže se přihlásilo celkem 37 staveb vsedmi .
kategoriích. Právě v těchto dnech všechny přihlášené stavby navštěvuje 
odborná porota před rozhodnutím o udělení nominací na titul Stavba 
roku Plzeňskeh́o kraje 2019.

.Stavba roku Plzeňského kraje

Dne 1. 7. 2020 budou na stránkách soutěže zveřejněny stavby 
nominované odbornou porotou do dalšího soutěžního klání, včetně 
nominačních hodnocení. Z nominovaných staveb bude mít rovněž od 
1. 7. do 28. 8. 2020 možnost hlasovat široká veřejnost na stránkách 
www.stavbarokuPK.cz, a tak sama rozhodnout o jedné z udělovaných . .
cen – Ceně veřejnosti. Partnerem soutěže a Ceny veřejnosti je 
společnost EUROSOFTWARE, s.r.o..

Kromě jiných je tam přihlášena i stavba nové lávky nad jezem v Plzni -
Liticích.

Českého svazu chovatelů, základní organizace Plzeň 6. Pořadem mile 
provázel a vstupy moderoval herec, dabér Otakar Brousek mladší. 
Natočená stopáž všech dílů mapující „živé kulturní památky“ České 
republiky bude zpracovaná ve střižnách České televize a je v plánu uvést 
osmidílný seriál na podzim letošního roku.

místostarosta obce
Text a foto Ing. Aleš Bukovský, Msc.
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